
Husk at du kan følge De 7 Dale 
på Facebook eller på Instagram, 
vi har hjemmesiden de7dale.dk, 
og vi vil altid gerne høre fra alle 
i vores område – skriv til info@
de7dale.dk.  

facebook.com/de7dale
@de7dale
#de7dale

De 7 Dale  
er fællesskabet
På vegne af bestyrelsen - Formand Jørgen 
Schütter.

Der er godt gang i landsbyerne – og i samarbejdet 
og begivenhederne på tværs. De 7 Dale er fælles-
skabet for alle i sognet. Ved generalforsamlingen 
den 20. marts blev bestyrelsen konstitueret. Tak for 
fremmødet og velkommen til Karen Trolle Schütter 
som ny suppleant.

Der er gang i mange ting i landsbyerne, og det er 
skønt at se. Heldigvis tager de lokale fællesska-
ber navnet ”De 7 Dale” til sig, Det er godt for mar-
kedsføringen af vores område! Så især en stor tak 
til idrætsforeningen. Det er stærkt, når De 7 Dales 
IF tager udenbys til gymnastikopvisninger og invi-
terer til Klovneløb for alle i Skanderborg og omegn. 
Så kommer vi på landkortet – og det er positivt for 
alle os, der bor her. 

Vi ser frem til en sommer med samvær, hygge og 
arrangementer. Helt lokalt i landsbyerne og i fæl-
lesskabet De 7 Dale. 

HUSK AT LÆGGE JERES ARRANGEMENT PÅ 
”BEGIVENHEDER”
På www.de7dale.dk er det under ”Begivenhe-
der” meget nemt at informere om store og små 
begivenheder. Det må man meget gerne gøre, så 
vi kan have et godt, fælles overblik.

Hårby 
Friplejehjem

Der er mange elementer omkring opførelsen – herun-
der lokalplanen. I lokalplanen indgår bl.a. støj.      

Støjen, som trafik til og fra plejehjemmet samt stø-
jen fra smækkende bildøre fra personalet, har gjort, 

Af Søren Erik Pedersen

at vi har måttet ændre den oprindelige placering af 
p-pladserne på grunden. I den første plan lå parke-
ringsområdet mod nord - mellem hjemmet og den 
første række boliger på Langagertoften. Planen er 
nu, at parkering kommer til at ligge syd for hjemmet.

Så er der vandet - Skanderborg Forsyning har gen-
nem kommunen meddelt os, at man ikke umiddel-
bart kan afvande området. Det har sat os på en prøve 
– både tidsmæssigt og procesmæssigt. Og der er vi 
endnu i skrivende stund. Men der er dialog i gang om 
en løsning.

Trods forskellige udfordringer skal vi nok nå i mål. Det 
bliver rigtig godt.

Af: Helle Lambertsen, adm.leder

I 34 år har Børnehuset boet i ’midlertidige’ pa-
villoner og i den gamle skoleinspektørvilla. 
Efterhånden er den bygningsmæssige til-
stand derefter - lokalerne er utidssvarende og 
utætte. 

På opfordring fra Børn og Unge-udvalget om at udnytte 
nuværende plads som ’kloge kvadratmeter’ lavede be-
styrelsen indstilling til byrådet om at bygge skolen om, 
så Børnehuset kunne få den ene fløj. På skolen har vi 
nemlig gode og store lokaler, og ved hjælp af en roke-
ring ville vi kunne få plads til vuggestue- og børnehave-
børn i de eksisterende bygninger. 
Projektet til ca. 20 mio. blev efter behandling og juste-
ringer godkendt i byrådet.

1. etape er i gang nu. De tidligere omklædningsrum 
er ikke i brug, da al idrætsundervisning foregår i Bor-
gernes Hus, derfor ombygges til nyt fælles undervis-
ningslokale for solbørnene (0. klasse) og til SFO om 
eftermiddagen. Der laves bl.a. nyt køkken til eftermid-
dagsmaden.

2. etape starter i løbet af sommeren. Når solbørnene og 
SFO er flyttet ind i de nye lokaler, går håndværkerne 
i gang med C-fløjen, den som vender mod sportsplad-
sen. Sløjd-lokalet forbliver uændret.

Der vil blive bygget 4 grupperum, 2 læringsrum, toi-
let-/skifterum, krybberum til sovebørn og garderober til 
Børnehuset. Derudover kommer overdækkede terras-
ser til brug for leg og læring.

Et så stort byggeprojekt kræver også, at der etableres 
parkeringspladser, hvilket er hårdt tiltrængt. I projek-
tet anlægges 15 parkeringspladser på den anden side 
af Låsbyvej og busvendeplads, begge med stiadgang 
til tunnelen, så børn og forældre den vej fra kan benytte 
indgangen mod sportspladsen. Dette projekt er dog lidt 
forsinket pga. problemer med vand og jordunderlag 
mm.

Når Børnehus-børnene er flyttet i de nye lokaler, fjer-
nes den gamle skoleinspektørvilla og de gamle pavil-
loner, og der anlægges ny legeplads og udeaktiviteter 
på området.

’Det skal være skidt, før det bliver godt’ – den sætning 
bruger vi ofte i øjeblikket. Der er håndværkere i huset, 
der bruges maskiner som larmer og støver, der er spær-
ret af til byggeplads foran skolen, så forældre og andre 
må parkere ved Borgernes Hus. Formodentlig er om-
bygningen færdig i slutningen af året. Vi væbner os med 
tålmodighed, og glæder os meget til at få alle afdelin-
ger under ét tag, og til det nye fællesskab vi dermed får 
forærende. 
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